
Vážení kolegové, vážené kolegyně, 

po svém tříletém působení v akademickém senátu MFF UK a jeho ekonomické komisi jsem se rozhodl 
pro další volební období kandidovat jak do AS MFF UK, tak do AS UK. Důvod, který mne k tomu 
vede, je následující. Na AS MFF UK nezřídka projednáváme témata iniciovaná rektorátem a 
související s fungováním celé UK, která jsou zároveň projednávána na celouniverzitním senátu (např. 
otázku jednotného vizuálního stylu UK či obecně změn vnitřních předpisů UK). Domnívám se, že by 
pro tyto případy mohlo být užitečné, kdyby fakulta měla člověka, který by pracoval v obou senátech 
zároveň a mohl tak vidět dění jak z pohledu fakulty, tak rektorátu. Na jednu stranu by měl možnost 
poznat, jak jsou „celouniverzitní témata“ na senátu univerzity formulována či prezentována zástupci 
fakult nebo vedením UK, občas včetně postojů a motivací jednotlivých aktérů. Díky tomu by mohl – 
alespoň v některých případech – na senátu fakulty k těmto tématům sdělit kontext. Na druhou stranu 
by se mohl na senátu fakulty přímo podílet na formulování reakce a mohl by závěry prosazovat na 
senátu univerzity s plnou znalostí toho, o čem senát fakulty diskutoval a k jakému závěru dospěl.  

Pokud bych byl zvolen, v obou senátech bych se rád zaměřil zejména na oblast propagace a 
ekonomiky.  

Ad propagace: Propagaci se věnuji již několik let. Například jsem stál, spolu s kolegy z KSVI, u 
vzniku Jednoho dne s informatikou a podílím se na jeho organizaci; inicioval jsem vznik brožury o 
studiu učitelství a koordinoval při její přípravě práci kolegů a kolegyň z didaktických kateder a externí 
grafičku; připravil jsem nový grantový program pro studenty Matfyzu „Propaguj Matfyz“ 
(PROGMA); mí studenti se pravidelně účastní vzdělávacích veletrhů typu Gaudeamus apod. 
Domnívám se, že by stálo za to pokusit se přenést některé zkušenosti z toho, jak se propagace na 
Matfyzu poslední rok a půl proměňuje, na celouniverzitní úroveň. Ačkoli si uvědomuji, že může jít o 
boj s větrnými mlýny, navíc vedený pouze nepřímo skrze senát UK, mám chuť to zkusit. Od února 
2014 budeme mít nového rektora, který chce mimo jiné usilovat o to, aby univerzita výrazněji 
popularizovala vědu a vzdělávání a obecně aktivněji vstupovala do veřejného prostoru – snad by tedy 
nebyly mé snahy úplně marné. 

Ad ekonomika: Ekonomickým otázkám se věnuji z pozice člena ekonomické komise AS MFF UK 
poslední tři roky. Mám také přímé zkušenosti s vedením a administrací vědeckých grantů (GAČR, 
NAKI) a rozvojových projektů hrazených převážně z prostředků EU (OPPA, JPD3), a to i projektů 
řešených ve spolupráci s jinou fakultou či externím subjektem.1 Zdá se, že nový rektor bude mít 
tendenci více podporovat excelenci ve vědě, zřejmě ale také bude usilovat o restrukturalizaci systému 
PRVOUKů a realokaci části prostředků na vědu a výzkum, které nyní dostávají fakulty právě 
prostřednictvím PRVOUKů, na „nové projekty“ typu „spolupráce s jinými vysokými školami, ústavy 
AV ČR a zahraničními pracovišti“, přičemž detaily v tuto chvíli nejsou příliš jasné. Bude také 
pravděpodobně usilovat o „definování společenské potřebnosti prestižních malých oborů společně se 
zástupci fakult“ a tato aktivita má opět ekonomický podtext.2 Společným jmenovatelem těchto snah je 
„úprava pravidel financování vědy a výzkumu“ na úrovni rektorátu. Domnívám se, že by bylo dobré, 
aby zájmy naší fakulty při zrodu této úpravy byly hájeny i ze senátu UK, a jsem připraven tuto roli 
sehrát, pokud budu zvolen. 

S pozdravem, 

Cyril Brom 

                                                            
1 Viz http://artemis.ms.mff.cuni.cz/main/tiki-index.php?page=Projects. 
2 Viz http://tomaszima.cz/muj-program-volby-rektora-uk/; http://tomaszima.cz/ptejte-se-me/ (V 2. polovině 
stránky, s datem 17.07.2013).  


